
 

 

 

Møde i Det Grønne Råd, Rebild Kommune 

Dato: 

Onsdag den 29. januar 2025 kl. 15.00 – 18.00. 

Mødested:  

Skillingbro Naturskole; Røde Møllevej 9; 9520 Skørping.  

Mødedeltagere: Henrik T, Leif Lyngsøe, Klaus Anker, Bjarne, Tove, Niels, Niels Moes, Klaus Kilt 

og Aage Langeland, Kim Mark 

Afbud: Birgit Skovmand, Jan Stistrup, Søren Risborg, Sara Tornøe, Carsten Møjbæk,  

Referent:  

Mette Kann-Christiansen 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden v/Klaus Anker Hansen 

 Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde v/Klaus Anker Hansen 

 Godkendt. Stor tilfredshed med oplæg fra Limfjordssekretariatet på sidste møde. 

3. Velkommen til nye medlemmer i Det Grønne Råd v/ Klaus Anker Hansen 

 Henrik Thorlacius-Ussing, Lindenborg Gods har overtaget Troels Hornemans plads i Det 

Grønne Råd.  

4. Oplæg omkring iltsvind i vandløb herunder Binderup Å v/ Niels Sørensen, Rebild Kommune 

 Oplæg medsendes referat.  

5. Kort status på grøn trepart – betydning for kommunens rolle v/ Tove Nyegaard 

 Den 28. januar har der været byrådsmøde, hvor den Grønne Trepart var på dagsordenen. 

Rebild Kommune er med i tre lokale treparter (Limfjorden, Kattegat-Skagerak samt 

Mariagerfjord). Det er besluttet, at der ikke er politisk deltagelse i Treparterne for 

Kattegat-Skagerak samt Mariagerfjord - her deltager forvaltningen. Peter Hjulmand og 

Morten Lem fra byrådet deltager i treparten for Limfjorden. Byrådet har desuden besluttet, 

at der bliver en lokal følgegruppe til vores lokale trepartsarbejde i Rebild Kommune – det 

skal understøtte et lokalt ejerskab, lokale projekter mv. Byrådet har besluttet, at det bliver 

med deltagelse fra alle lokale partier, 2 fra DN Rebild, 2 fra NST Himmerland samt 2 

repræsentanter fra Landbruget. 



 På det sidste byrådsmøde i 2025 skal der præsenteres og vedtages en omlægningsplan,                

som viser at Rebild kommer i mål med den grønne trepart.  

 Alle projekter under den grønne trepart skal finansieres af de ordninger der allerede 

findes, og der er tale om frivillige aftaler. 

 Vi skal arbejde i programmet Mars – nogle moduler er tilgængeligt for alle. Findes på 

https://mars.sgav.dk/  vælg screeningsmodul.  

 Leif Lyngsøe fortæller, at NST er flyttet under SGAV-ministeriet og har fået tilført en pulje 

penge, som skal bruges til projekter og medarbejdere i forbindelse med den grønne 

trepart. NST arbejder med skovrejsning, hvor der er sammenhæng med beskyttelse af 

drikkevandsinteresser.  

 Friluftsrådet vil gerne tænkes med ind i arbejdet, når der kommer nogle konkrete arealer. 

For NSTs arealer/projekter, indtænkes der som udgangspunkt altid rekreative interesser.  

 

6. Status på Støvring Højdal (tidligere Støvring Syd) 

 Planen har været i høring, og indkomne høringssvar er ved at blive indarbejdet. 

Umiddelbart forventer forvaltningen endelig vedtagelse i byrådet i marts. 

 Der skal etableres en ny skole i området, som skal stå færdig i 2030. 

 I PBV og CNM skal der udarbejdes en plan for myndighedsbehandling i området: Dette 

forudsætter natur- og landskabsplan samt vandhåndteringsplan for hele området samt 

kvartersplan for det første område, hvor skolen skal placeres.  

7. Status fra Klima Rebild 2025 v/ Mette Kann-Christiansen 

 Programmet for 2025 er på trapperne, og der kommer er et meget flot om omfangsrigt 

program. Det grønne råd får programmet tilsendt, når det er klar. 

8. Nyt fra Rebild Kommune 

 En lokal hærvejsgruppe i Øster Hornum, har modtaget 8,2 mio. kr. fra Nordea Fonden til 

at etablere et start-stop sted omkring hallen og Katbakken samt certificeret vandrerute. 

Rebild Kommune har det primære fokus på at ændre på vandrerutens forløb samt 

understøtte lokale initiativer.  

 Forvaltningen forventer at der bliver afholdt et infomøde om måger/råger i marts. 

 Grødeskæringsopgaven har været i udbud. Fremover er opgaven opdelt i to entrepriser 1) 

vandløb der kan skæres fra båd 2) vandløb som skal håndskæres. 

 De fire første lokale udviklingsplaner er lavet færdig: Øster Hornum, Ravnkilde, Terndrup 

og Haverslev.  

 Klaus Kilt spørger ind til kommunens fokus på ulovlig skiltning og adgangssager. Det er 

desværre prioriteret lavt i forvaltningens opgaveportefølge. 

9. Forslag til mødekalender 2025 

 mandag d. 12. maj – tirsdag d. 26. august – mandag d. 10. november 

10. Bordet rundt 



 NST: Leif fortæller, at de arbejder på et samlingssted for hærvejsgæster omkring 

Sortemosehus samt at der er blevet opsat en række nye shelters på statens arealer langs 

Hærvejens cykelrute. 

11. Emner til næste møde(r) samt evt. besigtigelse  

 Grøn Trepart bliver et fast punkt resten af året. Klaus Anker foreslår, at vi tager en 

drøftelse omkring nye naturnationalpark på næste møde. 

 Leif foreslår emne om urørt Skov og skovgræsning. 

12. Evt.  

 Intet 


